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1/2024 
 
 
 
 
 
PROTOKOLL 
 
Regelkommittémöte  
 
Tid 14 – 15 mars 2024 
 
Ledamöter  Närvarande  

Ola Welander (OW), ordförande 
  Lars Hörnell (LH), vice ordförande 

 Klas Bengtsson (KB) 
 Åsa Gustavsson (ÅG)   
 Krister Johansson (KJ) 
 Anders Jonsson (AJ) 
Birgitta Ljung (BL),  
 Karl-Gunnar Persson (KGP)  
Christina Rodman (ChR) 
Tommy Schill (TS)  
Claes Grönberg (CG) adj. SGF handl och sekr 

 
  _________________________________  
 
 
 

§ 1. Mötet öppnas 
 

OW förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna.  
Förslaget till dagordning fastställdes i sina huvuddrag och CG utsågs till 
sekreterare. 

 
 

§ 2. Föregående mötesprotokoll 
 

Regelkommittén (RK) konstaterade att de uppdrag som tilldelades var 
åtgärdade. 
 
Några kommentarer kopplat till protokollet: 
• RK-ledamöterna har fått i uppdrag att tills mötet fundera på möjliga 

kandidater till Stipendiet Harald Stålbergs minne som kan tilldelas 
kvinna eller man, kunnig i regler för golfspel och med erfarenhet som 
golfdomare. 

• Beslöts om en lämplig stipendiat, men innan processen tas vidare ska 
avstämning ske med R&A och USGA vilken vidareutbildning som kan 
passa bäst och därefter samråda med familjen Stålberg. 
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I övrigt framfördes det inga erinringar mot protokollet.  

 
 

§ 3.  Korta rapporter 
 

a. AU Handicap – WHS 
BL rapporterade. 
• Efter att Mikaela Thorén slutat sin anställning på SGF har IT-chefen Ylva 

Skännestig tagit GIT:s plats i AU Handicap. 
• Ylva har dessutom valts in i EGA:s handicap och 

banvärderingskommitté. 
 
b. AU Banvärdering                                                      
KB rapporterade. 
• Nyheten i WHS 2024 rörande möjligheten att banvärdera korthålsbanor 

planeras just nu och ett erbjudande till golfsverige kommer att gå ut 
inom kort. 

• Banvärderingsprogrammet version 2 slut-testas just nu och bör snart 
vara i drift. 

• Banvärderingens fyra regioner är oerhört viktiga eftersom de planerar, 
organiserar och genomför årets totalt ca 50 värdering. Till detta läggs 
alltså 2024 också de korthålsbanor som visar intresse. 

• I januari höll AU Banvärdering en tvådagarsutbildning med de fyra 
regionansvariga och deras totalt 10 teamledare. Dessutom blir det ett 
Teamsmöte med samma grupp den 22 april. 

 
c. Amatörregler 
Följande nyheter har kommit i de amatörregler som gäller från februari 
2024 och det handlar om guidelines rörande: 
• Inneha hedersmedlemskap i en förening för professionella golfspelare. 
• Att definiera en tävling som en scratchtävling eller en handicaptävling. 
• Tävlingar kan bedömas vara flera tävlingar under Regel 3. 
 
d. Utrustning 
AJ rapporterade 
• Klubbor med ”gamla grooves” är fortsatt godkända till dess att de 

förbjuds och från det året är de sedan godkända ytterligare fyra år. 
• R&A och USGA testar just nu hur drivers förändras undan för undan när 

de används. 
• Man observerar dessutom toppspelarnas ökade svinghastigheter som 

självklart är kopplad till att alla spelare numera tränar sin fysik på ett 
helt annat sätt än tidigare. 

• Den nya golfbollen kommer som planerat 2028 för proffsen och 2030 
för amatörerna. Titleist har just nu hela 80 procent av bollmarknaden. 
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§ 4. FD-testet 2024 
 

OW redovisade resultaten och presenterade vilka frågor som varit svårast. 
 
 RK konstaterade: 

• Testet är inte någon tävling utan är i första hand till för att få våra FD att 
bibehålla sina mycket goda kunskaper genom kontinuerliga studier. 

• Testet var något lättare än de senaste åren.  
• En poäng med att flera har högre resultat är att vi hellre skickar ut 

domare på tävlingarna som har självförtroende än domare som känner 
tvärtom. 

• En målsättning är dock att förhoppningsvis skruva upp svårigheten 
något till nästa år. 

• Uppdrogs åt OW att tillsammans med CR och KGP rapportera om FD-
testet vid FD-mötet den 9 april. 

• Uppdraget, till ÅG, Jens Zander och Mats Behre att eventuellt hitta en ny 
teknik för 2025 års FD-testet, kvarstår. 

 
 

§ 5. Förbundsdomare 2024 
 
 CG rapporterade följande: 

• Vi får två nya FD (Jonas Pettersson och Gustaf Appelberg). 
• Dessutom har Pekka Calais bestämt sig för att varva ner och Harry 

Häggström har som tidigare meddelats lämnat oss. 
• Fördelningen av FD-uppdragen har gått bra, men det återstår något 

vakant uppdrag att lösa. 
 

OW presenterade vad som kom fram när han ringde runt till de FD som var 
nya inför säsongen 2023, med syftet att göra en utvärdering och få 
feedback.  
• I det stora hela känns det som nya FD känner sig välkomna, får bra 

information och är mycket glada att vara en SGF:s Förbundsdomare. 
 
 

§ 6.  Teamsmöte med FD den 9 april 
 

Syftet är att mötet ska vara en kort uppstart inför årets FD-uppdrag. Mycket 
information och även plats för frågor och feedback. Länk till Teams-mötet 
har skickats ut 2024-03-05.  

 
 Lämpliga ämnen är följande: 

• Rapport från ansvarig för proffstävlingar respektive juniortävlingar. 
• Kort genomgång av FD-testet. 
• Information från handläggaren rörande praktiska frågor kring årets FD 

uppdrag. 
• Genomgång av SGF:s Regelkort 
• ”Ordet är fritt” 
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§ 7. FD-konferens hösten 2024 
 

CG informerade om ett SGF-beslut, på grund av det ekonomiska läget, vilket 
innebär att den fysiska FD-konferensen i fortsättningen bara kommer att få 
arrangeras vartannat år.  
 
Beslöts att RK aktuell helg denna höst ändå håller ett kort FD-möte över 
Teams och då blir det söndagen 20 okt, 16.00 – ca 18.00. 
• En idé uppkom att den fysiska FD-konferensen 2025 istället hålls på 

våren 2025. Då känns det ändå rätt nära i tiden och skulle vara en bra 
uppstart inför FD-uppdragen 2025. 

 
  

§ 8.  SGF:s Regelkort 2024 
 

OW presenterade ett utkast till SGF:s Regelkort 2024 som han arbetat fram 
tillsammans med Magnus Grankvist. 
• Beslöts godkänna SGF:s Regelkort 2024 efter att ett ord ändrats under 

punkt 12. Uppdrogs åt CG att göra ändringen i regelkortet.   
 
 

§ 9. Regel-SM under 10 år 
  
 RK konstaterade: 

• Det är en utmärkt idé. 
• Arrangemanget har varit riktigt bra, både vad gäller det regeltekniska 

och kommunikationen. 
• Många domare och även andra har visat en enastående regelkunskap. 

 
Men: 
• Det är en hel del arbete för kansliet och RK för att planera frågor, teknik 

och finalarrangemanget.  
• SGF drar ner på personal och då måste tyvärr viss prioritering göras. 
• Regel-SM har inte utvecklats vad gäller intresse att vara med. Det har 

stått helt still på en rätt låg nivå, ca 200-300 deltagare per år, och 
egentligen nästan samma personer. 

• Regelaktiviteter i andra SGF-media, tex i Golfa, Regelappen, etc, röner 
ett mycket större intresse. 

 
Beslöts att inte fortsätta med Regel-SM. Dock kan det vara en idé att köra 
arrangemanget (likt OS) vart fjärde år och då första året efter varje 
regelrevision. 
 

 

 
 



 5 

§ 10.  RK:s Arbetsutskott 
 
 Beslöts att inrätta ett nytt arbetsutskott, AU Utbildning.  
 
 Beslöts också att följande bemanning gäller från nu: 
 

AU Handicap: BL (ordf), CG, Ylva Skännestig (GIT) och KGP (vid arbete 
med själva regeltexten) 

 
 AU Banvärdering: BL (ordf), KB och CG. 
 
 AU Utrustning: KJ (ordf), AJ och CG. 
 
 AU Regler: OW (ordf), CR, KGP, LH och AJ 
 
 AU Utbildning: TS (ordf), KJ, ÅG och CG (i början) 
 
 Beslöts att följande gäller för alla AU: 

• Månatliga teamsmöten. Ordföranden bjuder in med CG:s hjälp. 
• Rapporterar vid varje RK-möte. 
• Skriver korta mötesanteckningar som mailas till alla i RK. 
• Arbetet i ett AU görs helt ideellt, dvs inget dagsarvode utgår. 

 
 

§ 11. RK:s verksamhetsbeskrivning och bemanning 2024 
 

RK diskuterade OW:s utkast till verksamhetsbeskrivning och bemanning.  
Dokumentet ska sedan skickas till förbundsstyrelsen för beslut vid dess 
april-möte. 
• Uppdrogs åt OW att uppdatera enligt de mindre synpunkter som 

framkom vid diskussionen. 
 
 

§ 12.  Inlämnade frågor 
 

RK konstaterar inledningsvis att det skickas in många frågor om regler till 
SGF.  
• De flesta frågorna kommer direkt till kansliet eller via klubb- eller 

spelarsupporten och dessa frågor svarar kansliet på direkt. 
 
Vad gäller frågorna som går vidare till RK. 
• Flertalet av frågorna är på detaljnivå och är mer eller mindre 

konstruerade.  
• För att avge ett svar fordras ofta kompletterande uppgifter eller är det 

så att något entydigt svar inte går att avge då det kan vara fråga om 
bedömningar.  

• Andra är så osannolika att frågeställaren bör återkomma om det 
inträffar.  
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• En annan typ av frågor som kommer in kan gälla oklarheter i 
regeltexten vilket gör att RK ibland skickar frågan vidare till R&A för ett 
klargörande/förtydligande.  

 
Beslöts att RK i fortsättningen i första hand kommer att protokollföra och 
besvara inkomna regelfrågor som är av allmänt intresse och av principiell 
prejudicerande karaktär.   

 
 
 Fråga från Mikael Abelsson: 

• Inuti i ett stort område med MUA, finns en spelförbudszon. Om en spelare 

måste ta lättnad från spelförbudzonen, får han då först droppa sig fri 

i ”normala MUA” och sedan ta lättnad från detta område eller måste han 

direkt ta lättnad från hela MUA?  

 RK:s svar: 
• Det finns inget alternativ i Regel 16.1f som tillåter lättnad för bara 

spelförbudszonen i ett onormalt banförhållande. Detta gäller bara en 
boll som ligger i ett pliktområde utanför en spelförbudszon och då 
spelförbudszonen har störande inverkan på stans eller sving, se Regel 
17.1e(2). 

• Alltså fullständig lättnad från hela det onormala banförhållandet måste 
tas. 

 
 Fråga från Jack Hansson 

• En boll som är i vila out of bounds och som av naturkrafter blåser in på 

banan påstås vara out of bounds. Vad baseras det på då en boll i vila på 

banan som blåser out of bounds är out of bounds? 

RK:s svar: 
• Enligt definitionen för ”i spel” är en boll på banan som är i vila eller i 

rörelse en boll i spel. Däremot enligt Regel 18.2a om en boll är i vila 
utanför banans gräns är bollen out of bounds och detta kan inte 
naturkrafterna ändra.  

• Regel 9.3 är bara tillämplig på en boll i vila dvs en boll som är på banan. 
 
 
Fråga från Pelle Florén 
• Caddien "talar" till sin spelare och på det viset riktar in spelaren.  

RK:s svar: 
• Förutsatt att caddien inte står i den förbjudna zonen eller på något 

annat sätt hjälper spelaren att sikta i strid med Regel 10.2b, så får 
caddien ge råd verbalt till spelaren rörande siktningen. 
RK ser heller inget hinder i att caddien ställer sig framför spelaren som 
en ”spegel” och från den position ger några verbala råd. 
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§ 13.  Sammanträdesplan för RK 2024  
 

Beslöts kommande möten enligt följande: 
 
a. Fysiska möten 
• 12 - 13 september (12.00 till 12.00) 

 
b. Teamsmöten 
• 4 juni, 16.00 – ca 18.00 
• RK-möten över Teams planeras i övrigt in efter hand när behov finns 

 
________________________  
 
 
Den 15 mars    Justeras 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 


